
 

 

Protokół Nr XXXIX/2022 

 

z Sesji Rady Gminy Wierzchowo 

odbytej w dniu 27 stycznia 2022r. 

w sali narad w Urzędzie Gminy Wierzchowo 

 

 

Rozpoczęcie obrad – godz. 12
08

 

Zamknięcie obrad – godz. 13
05 

 

 

Ustawowy skład Rady Gminy Wierzchowo stanowi 15 radnych. 

W obradach XXXIX Sesji Rady Gminy Wierzchowo wzięło udział 13 radnych, według listy 

obecności stanowiącej załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

Nieobecni radni: 

1) Mariusz Doroszuk 

2) Lidia Kałandyk 

 

W posiedzeniu uczestniczyli także: Wójt Gminy Jan Szewczyk, Sekretarz Gminy Tomasz 

Suchoński i Skarbnik Gminy Marta Chłopek, według listy obecności, stanowiącej załącznik 

nr 2 do niniejszego protokołu. 

 

Obradom przewodniczył: Marek Mikulec – Przewodniczący Rady Gminy Wierzchowo. 

 

Obrady protokołowała: Danuta Łukaszewska – inspektor ds. obsługi rady. 

 

Ad. 1 i 2 

 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec o godz. 12
08

 otworzył XXXIX Sesję Rady 

Gminy Wierzchowo zwołaną na podstawie art. 20 ust.1 ustawy z dnia 8 marca 1990r. 

 o samorządzie gminnym oraz § 22 Statutu Gminy Wierzchowo. Po powitaniu radnych i gości 

zaproszonych oświadczył, iż zgodnie z listą obecności aktualnie w posiedzeniu sesji 

uczestniczy 13 radnych, co wobec ustawowego składu Rady, stanowi quorum pozwalające na 

podejmowanie prawomocnych uchwał i rozstrzygnięć. 

 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec poinformował, iż porządek obrad dzisiejszej sesji 

został przekazany radnym w terminie wskazanym w § 22 pkt 3 Statutu Gminy Wierzchowo. 

W dniu 24 stycznia 2022r. do Biura Rady Gminy wpłynął, stanowiący załącznik nr 3 do nin. 

protokołu, wniosek Wójta Gminy Wierzchowo o wprowadzenie pod obrady sesji Rady 

Gminy Wierzchowo w miesiącu styczniu 2022r. dodatkowego projektu uchwały w sprawie 

ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków ratowników Ochotniczych 

Straży Pożarnych, którzy uczestniczyli w działaniach ratowniczych, akcjach ratowniczych, 

szkoleniach lub ćwiczeniach – druk nr 243. 

 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec poddał pod głosowanie powyższy wniosek. Zapytał, 

kto z radnych jest za jego przyjęciem. 

Za przyjęciem wniosku głosowało 13 radnych przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach 

„wstrzymujących się”. 



Rada Gminy wniosek przyjęła. 

 

Przewodniczący obrad Marek Mikulec zwrócił się z pytaniem, czy ktoś z pośród radnych  

chciałby wystąpić z wnioskiem o dokonanie zmian w porządku obrad. 

 

Radni  nie zgłosili zmian do porządku obrad. 

 

W trybie art. 20 ust. 1a ustawy o samorządzie gminnym Rada Gminy wprowadziła zmiany  

w porządku obrad, który po zmianach przedstawiał się następująco: 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Przedstawienie porządku obrad sesji. 

3. Przyjęcie protokołu z XXXVIII sesji Rady Gminy Wierzchowo. 

4. Sprawozdanie Wójta Gminy z prac w okresie międzysesyjnym. 

5. Sprawozdania z działalności Komisji Rady Gminy Wierzchowo z prac w okresie 

międzysesyjnym. 

6. Interpelacje i zapytania Radnych. 

7. Trybuna obywatelska. 

8. Podjęcie uchwał: 

8.1 uchwała w sprawie określenia szczegółowych warunków przyznawania i 

odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem 

specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz 

szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia z opłat, jak 

również trybu ich pobierania – druk nr 237; 

8.2 uchwała w sprawie ustalenia opłaty za wynajem sal przy remizach Ochotniczych 

Straży Pożarnych Gminy Wierzchowo – druk nr 238; 

8.3 uchwała w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Żabinek na lata 

2022 - 2027 – druk nr 239; 

8.4 uchwała w sprawie zbycia nieruchomości niezabudowanej stanowiącej własność 

Gminy Wierzchowo – druk nr 240; 

8.5 uchwała w sprawie zmian w budżecie Gminy Wierzchowo na rok 2022 - druk nr 

241; 

8.6 uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Wierzchowo na lata 2022-2032 – druk nr 242; 

8.7 uchwała w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków 

ratowników Ochotniczych Straży Pożarnych, którzy uczestniczyli w działaniach 

ratowniczych, akcjach ratowniczych, szkoleniach lub ćwiczeniach – druk nr 243. 

9. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

10. Komunikaty i sprawy różne. 

11.Zamknięcie sesji. 

 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec zamknął punkt 1 i 2 porządku obrad i przystąpił do 

realizacji punktu 3. 

 

Ad. 3 

 

Przewodniczący Rady Gminy Marek Mikulec poinformował, że Protokół  

z posiedzenia XXXVIII Sesji Rady Gminy Wierzchowo odbytej w dniu 29 grudnia 2021r. 

został wyłożony do wglądu w biurze Rady i do chwili rozpoczęcia sesji nie wpłynęły żadne 

uwagi dotyczące zawartych w nim zapisów. Kwestia wnoszenia poprawek i uwag do 



protokołu uregulowana została w §39 Statutu Gminy Wierzchowo. Z uwagi na fakt, iż nie 

wpłynęły żadne uwagi dotyczące zapisów w protokole Przewodniczący Rady uznał protokół 

za sporządzony poprawnie i poddał pod głosowanie jego przyjęcie. Zapytał, kto jest za 

przyjęciem protokołu z XXXVIII sesji Rady Gminy? 

Rada Gminy w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 13 głosami „za” 

przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” przyjęła Protokół z XXXVIII 

sesji Rady Gminy Wierzchowo bez uwag i zastrzeżeń. 

 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec zamknął punkt 3 porządku obrad i przystąpił do 

realizacji punktu 4. 

 

Ad. 4 

 

Sprawozdanie pisemne Wójta Gminy z prac w okresie międzysesyjnym, stanowi załącznik nr 

4 do nin. protokołu. 

Radni nie zgłosili zapytań do wyżej przedstawionego sprawozdania. 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady Marek Mikulec zamknął punkt 4 porządku 

obrad i przystąpił do realizacji punktu 5. 

Ad. 5 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec poprosił Przewodniczących Komisji stałych Rady 

Gminy o złożenie informacji z działalności Komisji w okresie międzysesyjnym. 

 

Informację z posiedzenia wspólnego Komisji stałych Rady Gminy w miesiącu styczniu 2022 

roku przedstawił Ryszard Borowicz - Przewodniczący Komisji wiodącej tematycznie, tj. 

Komisji Budżetu i Finansów. 

Protokół Komisji Nr 1/2022 stanowi załącznik nr 5 do nin. protokołu. 

 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady Marek Mikulec zamknął punkt 5 porządku 

obrad i przystąpił do realizacji punktu 6. 

Ad. 6 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec poinformował, że w okresie międzysesyjnym Radni 

nie złożyli interpelacji.  

 

Na sesji interpelację złożył radny Ireneusz Jung: 

„Zwracam się z prośbą o ponowne przeanalizowanie treści mojej interpelacji złożonej dnia 

28.12.2021r. i zajęcie stanowiska wobec zgłoszonej przeze mnie kwestii. 

W ubiegłym tygodniu otrzymałem pisemna odpowiedź na złożoną przeze mnie interpelację 

od Pana Dyrektora Zarządu Dróg Powiatowych w Drawsku Pomorskim. W treści pisma 

czytam, że zostaną poczynione kroki mające na celu wyegzekwowanie od uczestników ruchu 

drogowego przestrzeganie dopuszczalnej prędkości w miejscowości Osiek Drawski. Ma to 

polegać przede wszystkim na zwiększeniu ilości patroli policyjnych. W treści mojej 

interpelacji faktycznie jest mowa o szukaniu możliwych rozwiązań w celu wymuszenia na 

użytkownikach ruchy przestrzegania dopuszczalnej prędkości. 

Ja jednak sformułowałem tam konkretną prośbę, na którą niestety nie otrzymałem 

odpowiedzi, a mianowicie prosiłem o wyznaczenie przejścia dla pieszych na wjeździe do 



miejscowości Osiek Drawski od strony Złocieńca. Prośba moja ma na względzie 

bezpieczeństwo pieszych, którzy w tym miejscu przekraczają jezdnię. Wyznaczenie tam 

przejścia dla pieszych będzie też dodatkowym czynnikiem (oprócz znaku ograniczenia 

prędkości) wymuszającym na użytkownikach drogi zmniejszenie prędkości pojazdów już na 

wjeździe do miejscowości. 

Wobec powyższego wnioskuję raz jeszcze o zgłoszenie do zarządcy drogi powiatowej nr 

1985Z potrzeby wyznaczenia w tym miejscu przejścia dla pieszych.” 

 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec, wobec braku dyskusji zamknął punkt 6 porządku 

obrad i przystąpił do realizacji punktu 7. 

 

Ad. 7 

 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec oznajmił, że sesja odbywa się bez udziału publiczności 

w związku z panującą pandemią, wobec tego zamknął punkt 7 porządku obrad i przystąpił do 

realizacji punktu 8. 

 

Ad. 8 

 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec poddał kolejno pod głosowanie następujące projekty 

uchwał: 

 

1) w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia szczegółowych warunków 

przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, 

z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami 

psychicznymi oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego 

zwolnienia z opłat, jak również trybu ich pobierania – druk nr 237. 

Rada Gminy w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 13 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr XXXIX/234/2022 w sprawie określenia szczegółowych warunków 

przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi 

opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z 

zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowych warunków częściowego lub 

całkowitego zwolnienia z opłat, jak również trybu ich pobierania – która stanowi 

załącznik nr 6 do nin. protokołu, 

 

2) w sprawie ustalenia opłaty za wynajem sal przy remizach Ochotniczych Straży 

Pożarnych Gminy Wierzchowo  – druk nr 238. 

Rada Gminy w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 13 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr XXXIX/235/2022 w sprawie ustalenia opłaty za wynajem sal przy 

remizach Ochotniczych Straży Pożarnych Gminy Wierzchowo  – która stanowi 

załącznik nr 7 do nin. protokołu, 

 

3) w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Żabinek na lata 2022 - 2027 – 

druk nr 239. 

Rada Gminy w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 13 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 



uchwałę Nr XXXIX/236/2022 w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy 

Miejscowości Żabinek na lata 2022-2027 – która stanowi załącznik nr 8 do nin. 

protokołu, 

 

4) w sprawie zbycia nieruchomości niezabudowanej stanowiącej własność Gminy 

Wierzchowo – druk nr 240. 

Rada Gminy w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 13 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr XXXIX/237/2022 w sprawie zbycia nieruchomości niezabudowanej 

stanowiącej własność Gminy Wierzchowo – która stanowi załącznik nr 9 do nin. 

protokołu, 

 

5) w sprawie zmian w budżecie Gminy Wierzchowo na rok 2022 – druk nr 241. 

Rada Gminy w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 13 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr XXXIX/238/2022 w sprawie zmian w budżecie Gminy Wierzchowo 

na rok 2022 – która stanowi załącznik nr 10 do nin. protokołu, 

 

6) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wierzchowo na lata 

2022-2032 – druk nr 242. 

Rada Gminy w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 13 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr XXXIX/239/2022 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Wierzchowo na lata 2022-2032 – która stanowi załącznik nr 11 

do nin. protokołu, 

 

7) w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków ratowników 

Ochotniczych Straży Pożarnych, którzy uczestniczyli w działaniach ratowniczych, 

akcjach ratowniczych, szkoleniach lub ćwiczeniach – druk nr 243. 

Rada Gminy w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 13 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr XXXIX/240/2022 w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu 

pieniężnego dla strażaków ratowników Ochotniczych Straży Pożarnych, którzy 

uczestniczyli w działaniach ratowniczych, akcjach ratowniczych, szkoleniach lub 

ćwiczeniach – która stanowi załącznik nr 12 do nin. protokołu. 

 

 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec zamknął punkt 8 porządku obrad i przystąpił do 

realizacji punktu 9. 

 

Ad. 9 

 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec odczytał treść odpowiedzi na zgłoszone w poprzednim 

okresie przez radnych interpelacje. 

 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady Marek Mikulec zamknął punkt 9 porządku 

obrad i przystąpił do realizacji punktu 10.  

 

 

 



Ad. 10 
 

Radny Józef Janicki zgłosił, że rozwalający się budynek mieszkalny w miejscowości 

Świerczyna stwarza niebezpieczeństwo dla zdrowia i życia dla osób przebywających na 

terenie budynku lub w jego pobliżu. Zapytał, kto powinien podjąć jakiekolwiek działania w 

tym zakresie. 

Odpowiedzi udzielił Wójt Jan Szewczyk informując Radnego, że  odpowiednią instytucją do 

podjęcia działań administracyjnych jest Powiatowy Inspektor Nadzoru Budowlanego, który w 

pierwszej kolejności ustali właścicieli przedmiotowej nieruchomości, a następnie podejmie 

dalsze działania administracyjne, co do stanu technicznego tego obiektu budowlanego, 

włącznie z wydaniem decyzji w tej sprawie. 

Działania w tej sprawie może podjąć również policja. 

 

Radny Ireneusz Jung poinformował, że nie jest usatysfakcjonowany treścią odpowiedzi 

Zarządu Dróg Powiatowych w Drawsku Pomorskim na jego interpelację w sprawie 

wyznaczenia przejścia dla pieszych na wjeździe do miejscowości Osiek Drawski od strony 

Złocieńca oraz szukania możliwych rozwiązań w celu wymuszenia na użytkownikach ruchu 

przestrzegania dopuszczalnej prędkości – chodzi o bezpieczeństwo pieszych. Wyznaczenie 

przejścia dla pieszych wymusiłoby na użytkownikach drogi zmniejszenie prędkości pojazdów 

już na wjeździe do miejscowości. Zarząd Dróg Powiatowych w Drawsku Pomorskim 

odpowiedział, cyt. „ Jako zarządca staramy się ograniczyć prędkość poruszających się 

pojazdów po nawierzchni brukowej w miejscowości Osiek Drawski stosując odpowiednie 

oznakowanie, tj. ograniczenie prędkości, jednakże nie odpowiadamy za naruszanie przepisów 

ruchu drogowego przez jej użytkowników. Zgodnie z sugestią Pana Radnego Ireneusza Junga 

o szukaniu możliwych rozwiązań w celu wymuszenia na użytkownikach drogi przestrzegania 

dopuszczalnej prędkości w miejscowości Osiek Drawski, złożono stosowny wniosek na 

komisji bezpieczeństwa jako prośba o wyegzekwowanie od uczestników ruchu drogowego 

stosowania się do obowiązujących przepisów ruchu drogowego. W odpowiedzi Dyrektor ZDP 

w Drawsku Pomorskim otrzymał zapewnienie od przedstawiciela Komendy Powiatowej 

Policji w Drawsku Pomorskim o zwiększeniu patroli policyjnych w miejscowości Osiek 

Drawski.” 

Radny Ireneusz Jung poinformował również, że mieszkańcy posesji przy drodze powiatowej 

w Osieku Drawskim zgłosili, że z budynkami tymi dzieje się naprawdę źle, pękają mury a 

tym samym powstają szkody. Problem jest bardzo poważny, chociażby ze względu  na 

niebezpieczeństwo pęknięcia i obsunięcia się muru oporowego, podtrzymującego skarpę w 

pobliżu której usytuowany jest kościół. 

Radny Ireneusz Jung stwierdził, że tym problemem należy się zająć się urzędowo i jak 

najszybciej. 

Na powyższe Wójt Jan Szewczyk odpowiedział, że w najbliższym czasie zasugeruje radcy 

prawnemu w Urzędzie Gminy rozpatrzenie problemu mieszkańców, którzy ponoszą szkody w 

związku z tą sytuacją, w jakim zakresie można dochodzić odszkodowania. 

Ponadto Wójt poinformował, że opinia Konserwatora Zabytków jest negatywna w zakresie 

położenia nawierzchni asfaltowej na odcinku brukowym w Osieku Drawskim. 

 

Wobec braku dalszej dyskusji Przewodniczący Rady Marek Mikulec zamknął punkt 10 

porządku obrad i przystąpił do realizacji punktu 11. 

 

 



 

Ad. 11 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący obrad Marek Mikulec o godz. 

13
05

 zamknął obrady XXXIX sesji. 

Na tym protokół zakończono. 

 

 

        Przewodniczący Rady 

             Marek Mikulec 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Podpis protokolanta: 

……………………. 

 

 

 

 

 

 

Integralną część protokołu stanowi nagranie przebiegu sesji oraz przebieg głosowania  

w formie wydruku z urządzenia rejestrującego głosowania. 

 


